
1.  

Årsberetning. 

Generalforsamling SESAM DSR august 2023 til august 2024. 

Brandbjerg Højskole Brandbjergvej 12 7300 Jelling. 

Anne-Lise Erichsen Kreds Hovedstaden Referent. 

Lissi Jørgensen Kreds Syddanmark Højskoleansvarlig. 

Gitte Krogh Kreds Midtjylland PR og IT ansvarlig. 

Lene Tronholm Kreds Sjælland Kasserer og næstformand. 

AnnaLise Bonde Kreds Nordjylland Formand. 

Tak til bestyrelsesmedlemmerne som alle har bidraget, støttet og givet inspirerende input i årets løb. 

Tak til Susanne Quaade Administrativ konsulent, som gennem året har været en uvurderlig støtte gennem 

det forløbne år. 

Tak til Anne Hjortskov cand. Jur. som allerede tidligt i foråret gav tilsagn om at føre os sikkert igennem 

generalforsamlingen 2024. 

Tak til de medlemmer der har ringet/skrevet, de ved selv hvem det er. Enhver henvendelse har været en 

god henvendelse. 

Der har været valg til Kontaktudvalgene på landsplan, tillykke og velkommen til de nyvalgte. 

SESAMS første møde i september 2023 betød ændringer i bestyrelsen. I vedtægternes § 5 stk. 5 står, at i 

tilfælde af formandens forfald indtræder næstformanden som formand i den resterende del af 

valgperioden, som slutter 2025. Jeg indtrådte som formand for Mette Bille som døde og Lene Tronholm 

som næstformand. 

Som suppleant for Mette Bille i FS.s Hovedbestyrelse indtrådte jeg der og med Lene Tronholm som 

suppleant. 

I Forbundsudvalget under FS har DSR 2 pladser. Som suppleant for Mette overtog jeg hendes plads og plads 

nr. 2 blev Bente Pedersen fra Annisse. Bente Pedersen havde siddet i FS.s hovedbestyrelse, som observatør, 

og dermed opnået stor viden fra starten af forhandlingerne mhp. at få DSR med i FS, hvilke blev aktuelt 1/1-

2022. Keld Ricter fra FS.s hovedbestyrelse blev spurgt og nikkede ja. 

Sidste år blev SESAMS bestyrelse spurgt ind til hvordan SESAM.s Logo blev født og vi lovede at undersøge 

sagen. Daværende administrative konsulent Anne Reimer bestilte logoet hos grafiker DSR Mathias Nygård 

Justesen der kunne berette at logoet blev valgt på grund af dybt forankrede rødder som symbol for styrke, 

stabilitet og viden, som seniorsygeplejerskerne må siges at have. Endvidere viser træets cyklus den 

udvikling som sygeplejefaget har gennemgået og er en hyldest til seniorernes livslange engagement. 



 

2. 

SESAMS procedurebog er i samarbejde med Gitte Krog og Susanne Quaade overført fra USB stik til 

programmet SharePoint. 

Dosispakket medicin er blevet drøftet på baggrund af SOSO.s udtalelse om, at det nu var blevet lovligt at ud 

pakke dele af medicinen i situationer med ordinationsændringer. Kredslæge og sundhedsafdeling er 

kontaktet og der er fremsendt brev fra Styrelsen for patientsikkerhed. Brev er dateret 13/6-2024 og svaret 

ses i pkt. 4 s. 3 hvad der gives tilladelse til. Fjernes der medicin fra dosisposer eller doseringsæsker, bør det 

ske under følgende forudsætninger: 

- arbejdsstedet skal have en instruks med beskrivelse af kompetencer og arbejdsgange. 

-instruksen skal bl.a. beskrive hvordan det sikres, at det er det rigtige lægemiddel der tages ud af 

dosisposer eller doseringsæsker f.eks. via ” genkend medicin” på medicin.dk 

-kan en tablet ikke identificeres sikkert, skal medicinen i den eller de berørte dosisposer eller rum i 

doseringsæsker kasseres, og medicinen skal doseres på ny. 

Lene Tronholm har deltaget i afskedsreception med Grete Christensen. 

Fra starten af denne nye bestyrelse forespurgte AnnaLise om muligheden for at få et kort ” 

bestyrelseskursus” for bl.a. at afstemme forventninger. Det kan etableres, og der er også sat navn på 

underviser, det er endnu ikke effektueret, der har ikke kunnet findes en dato. 

Lene Tronholm har deltaget i projekt Seniorklar, FS og Østifterne var arrangør. 

Der har været møde i Fabrikken Odense med SESAM og alle kontaktudvalg. Dorthe Danbjørg og Harun 

Demirtas deltog. Dorthe orienterede bl.a. om nyt fra DSR, Robusthedskommissionen og at DSR har tilsluttet 

sig Pluskort ordningen og Harun orienterede om den nye Ældrereform der blev vedtaget som lov i 

regeringen og efterfølgende vil træde i kraft 1/7-2025. 

Evaluering på mødet viser at der generelt er for lidt viden om FS, og derfor vil der fremover blive sendt 

samtlige referater videre til SESAMS bestyrelse som så sender videre til deres respektive kontaktudvalg. 

Evalueringen viser også der ønskes ens struktur i de 5 kredse. 

Tilslutning til plusordningen: download app og log ind med MitID. 

AnnaLise har deltaget i møde med den nye ældreminister Mette Kirkgård, arrangeret af FS, vedrørende den 

nye ældrereform som er vedtaget ved lov og forventes at træde i kraft 1/7-2025. 

AnnaLise har deltaget i Robusthedskommissionens anbefalinger i FS regi samt været paneldeltager i Filmen  

Ekko af kærlighed, som tager udgangspunkt i manglende anerkendelse den dag man forlader 

arbejdsmarkedet, og som kan ende i en ensomhedssituation. 



3. 

Højskolernes formål og reglerne for det statslige tilskud giver ikke længere SESAM mulighed for at 

arrangere en sygeplejefaglig dag med generalforsamling under højskoleopholdet for seniorsygeplejersker.  

Lissi har drøftet med højskolen/erne. Derfor mener Landsbestyrelsen, at der ikke længere er et grundlag 

for, at SESAM skal arrangere et årligt højskoleophold. 

Sesam har 3 Vedtægtsændringer med i dag. § 3, §4 stk.2 og § 5 stk. 4. 

Fremtidens arbejde i SESAM: 

Vedtægtsændringer 

Referater fra FS og undergrupper 

Årshjul 

Fastholdelse af nye seniorer. 

Afklare med Harun (hvordan vælges 1 medlem til FS.s hovedbestyrelse og 2 medlemmer til 

Forbundsudvalget, samt afklare Haruns dagsorden til vores møder i København. 

Hvad skal de frigivne midler bruges til efter nedlæggelse af højskoleophold. 

Ens struktur i de 5 Kredse 

Aftaler mellem og ansatte i den offentlige sektor. 

Nordisk samarbejde med seniorsygeplejerskerne. 

Bestyrelseskursus. 

Fastholdelse af nye seniorer. 

 

 

 

  

 

 

 

 


